

## 丹麥離岸風電專案融資研討會

# Danish Offshore Wind Technology Finance Seminar



- 辦理目的：

專案融資在離岸風電產業扮演不可或缺的角色；在風力發電專案融資方面，目前臺灣僅部分銀行擁有陸上風力發電計畫相關經驗。今（106）年 3 月，丹麥出口信貸機構(Eksport Kredit Fonden, EKF)以及哥本哈根基礎建設基金（Copenhagen Infrastructure Partners, CIP)在丹麥商務辦事處（以下簡稱本處）的協助下，共同拜會行政院金融監督管理委員會（以下簡稱金管會），分享離岸風電專案融資模式以及該如何減緩相關的風險等。會後，EKF 建議臺灣應該辦理離岸風電專案融資相關研討會，讓臺灣本土銀行能有機會全面性瞭解離岸風電專案融資之操作模式以及過程中所將面臨的風險等。

有鑑於此，丹麥出口信貸機構 EKF、丹麥離岸風電開發商 CIP、丹麥離岸風機供應商 MHI Vestas Offshore Wind 以及丹麥離岸風電顧問商 NIRAS 共同發起本活動，從出口信貸機構角度、離岸風電開發商角度、風機供應商角度以及顧問商角度分享離岸風電專案融資操作模式以及其過程中所牽涉到的風險等，希冀能讓臺灣銀行業者以及相關單位更加瞭解離岸風電專案融資，同時建立起訊息與知識戶享互會之交流平台。

**Purpose:**

Project financing plays a crucial role in the offshore wind industry. Currently, the experience of banks in Taiwan is limited to onshore wind energy project financing. In March of 2017, the Trade Council of Denmark, Taipei (TC Taipei) together with Denmark's Export Credit Agency (EKF) and the Danish offshore wind developer Copenhagen Infrastructure Partners (CIP) visited the Financial Supervisory Commission (FSC), introducing and sharing how EKF works and sharing experience on how risks might be mitigated during the project development phase. After the meeting, EKF presented the idea that a project finance seminar related to offshore wind project should be organized, in order to support local banks in Taiwan towards gaining detailed knowledge of how to go about offshore wind project finance.

Consequently, EKF, CIP, MHI Vestas Offshore Wind (turbine supplier) and NIRAS (offshore wind consulting engineer) have co-initiated this seminar about offshore wind project financing. The seminar will focus on sharing successful case studies from these entities, hereby encouraging international and local banks in Taiwan to implement large scale project financing to support offshore wind projects in Taiwan, and at the same time building a platform for all stakeholders to exchange experiences.

- 活動時間：106 年 9 月 14 日下午 1 點 30 分至 5 點整（下午 5 點至 6 點為於廳外舉行會後茶敘交流活動）  
Date and Time: 1:30 pm to 5 pm, 14<sup>th</sup> of September (The after-seminar reception will be held from 5 pm to 6 pm outside the Hall)
- 活動地點：台北寒舍艾麗酒店-蘭廳（台北市信義區松高路 18 號 5 樓）  
Venue: Orchid Hall, the Humble House Taipei (5F., No.18, SongKao Rd., XinYi District, Taipei City, Taiwan)



• 活動議程 / Agenda :

時間/Time	主題/Topic	主講人/Speaker
13:30-14:00	報到 / Registration	
14:00-14:10	貴賓致詞 / Opening Remarks	倪安升 丹麥商務辦事處處長 Nicholas Enersen, Director of the Trade Council of Denmark, Taipei 行政院代表 (邀請中) Representative from Executive Yuan to be confirmed
14:10-14:35	丹麥出口信貸機構: 離岸風電專案融資 EKF Denmark's Export Credit Agency: Financing offshore wind	Christian Ølgaard 丹麥出口信貸機構副執行長 Christian Ølgaard, Deputy CEO of Eksport Kredit Fonden (EKF)
14:35-15:00	綜觀臺灣離岸風電投資計畫 Overview of an offshore wind investment in Taiwan	侯奕愷 哥本哈根基礎建設 臺灣風能開發公司執行長 Jesper Krarup Holst, CEO of CI Wind Power Development Taiwan Co Ltd.
15:00-15:25	對臺灣的承諾: 風機安裝實績與歐洲離岸風機安裝與操作之技術轉移- 風機種類與場址認證 Our commitment to Taiwan. Our track record and transfer of our installation and operational excellence from Europe. Type- and site certification	Thomas Karst 資深副總 WindSenior Vice President (CSO) of MHI Vestas Offshore Wind  Morten Sørensen 資深專案融資專員 Senior Project Finance Specialist of MHI Vestas Offshore Wind
15:25-15:50	以離岸風電顧問業角度分享 專案融資操作模式 Knowledge sharing for offshore wind project financing from consulting engineer's perspectives	呂崇湧 NIRAS 臺灣執行長 Chung-Young Lu CEO of NIRAS Taiwan limited  Christian Tomaziu 資深顧問 Senior Advisor of NIRAS
15:50-16:10	中場休息 / Coffee Break	
16:10-16:25	以國際銀行角度分享 綠色融資經驗與實務操作模式 Green financing experiences sharing and practical operation introduction from the international bank perspective	講者邀請中 Speaker to be confirmed
16:25-16:40	以本土銀行角度分享 綠色融資經驗與實務操作模式 Green financing experiences sharing and practical operation introduction from the local bank perspectives	國泰世華商業銀行 Cathay United Commercial Bank 講者邀請中 Speaker to be confirmed
16:40-17:00	綜合討論 / Q&A Section	
17:00-18:00	交流茶敘 / Reception	



- 主辦單位：丹麥商務辦事處  
Host: The Trade Council of Denmark, Taipei
- 贊助單位：哥本哈根基礎建設基金、MHI Vestas 離岸風電、NIRAS  
Sponsors: CI Wind Power Development Taiwan Co Ltd, MHI Vestas Offshore Wind, NIRAS



- 活動費用：免費，歡迎各界踴躍參與  
Fee: No fee needed. All relevant entities are welcome.
- 報名方式：一律採網路報名，請於 106 年 9 月 13 日下午 5 點前，點選此連結進行報名（報名連結：<https://goo.gl/forms/ZZCpmvVRVw4zggV62>）；或將以下報名資料以 Email 方式寄至：[sunyan@um.dk](mailto:sunyan@um.dk)，楊松樾商務顧問。

(一)姓名

(二)職稱

(三)單位

(四)電子郵件

(五)聯繫電話

Registration : On-line registration only, and please click the link for registration (Link: <https://goo.gl/forms/ZZCpmvVRVw4zggV62>) before 5pm, 13<sup>th</sup> of September, 2017; or send the information below to TC's commercial advisor Sung-Yueh Yang (Don) by email: [sunyan@um.dk](mailto:sunyan@um.dk).

(1)Name

(2)Title

(3)Company

(4)Email

(5)Phone